
ادامه از صفحه اول
- حضور در مثلث طلایی

اگر تنگه هرمز، مالاکا و باب المندب را به عنوان ۳ راس یک 
مثلث در نظر بگیریم، عمده تجارت های دریایی از دل این مثلث 
می گذرد که از قضا بیشترین تهدیدات علیه شناورهای تجاری 

کشورها نیز در همین جا اتفاق می افتد.
نیروی دریایی ایران امروز از مهم ترین بازیگران ایجاد امنیت در 
این مناطق محسوب می شود که برخلاف بسیاری از کشورها که 
در قالب یک ائتلاف بین المللی به انجام ماموریت در این مناطق 
می پردازند، تنه��ا و به صورت خوداتکا در دریاهای دوردس��ت 
حضور داشته و نه تنها از منافع کشور، بلکه - همانطور که گفته 
شد - از شناورهای دیگر نیز که در خطر تهدید قرار می گیرند 

حراست می کند.
این در حالی است که طی سال های گذشته، نیروی دریایی 
ارتش جمهوری اسلامی ایران در کنار نیروهای دریایی روسیه و 

چین به عنوان ۲ کشور قدرتمند دریایی، به انجام رزمایش های 
مش��ترک برای همکاری های بیشتر در ش��مال اقیانوس هند 

پرداخته است.
- پیشبرد دیپلماسی دفاعی

حضور در کشورهای مختلف در جریان ماموریت های ناوگروه ها، 
با هدف بزرگ تر نزدیکی کشورها بویژه در حوزه های نظامی و با 
بهره گیری از ظرفیت دیپلماسی دفاعی )دریایی( انجام می شود.

یادمان باش��د آخرین سطح همکاری کشورها با یکدیگر که 
نشان دهنده عمق روابط آنهاست، همکاری در حوزه های نظامی 

است.
آش��نایی این کشورها -که بعضاً خودشان از کشورهای 
صاحب حرف در حوزه دریایی هستند- با توانمندی های 
نظام��ی کش��ورمان و هم��کاری در قال��ب رزمایش های 
مش��ترک، از جمله دستاوردهایی است که این حضور به 

دنبال دارد.

- آموزش حین مأموریت
به عنوان کسی که در جریان ماموریت 80 روزه ناوگروه ۳۳ 
نیروی دریایی، همراه آن بودم، از نزدیک مشاهده کردم افسران 
عمدتاً جوان ۲ یگان حاضر در ناوگروه با میانگین سنی زیر ۲5 
سال، چطور در یک ماموریت طولانی مدت توانستند شناورهای 
سنگین نداجا را در مناطق مهمی نظیر تنگه مالاکا راهبری کنند؛ 
عملکردی که البته تحت نظارت فرماندهان باس��ابقه تر نیروی 
دریایی انجام شد و به تربیت نیروهای جوان – اما با تجریه زیاد 

دریانوردی- می انجامد.
برای مثال شاید در دنیای دریانوردی، همه دریانوردان نتوانند 
به تجربه عبور از مدار استوا دست یابند اما در برخی ماموریت های 
ناوگروه های ارتش، از جمله همان ناوگروه ۳۳، این تجربه برای 

بسیاری از افسران جوان نداجا کسب شد.
توجه به دریا و دریانوردی اگرچه در تاریخ کهن ایران پیشینه ای 
طولانی دارد اما امروز آنچنان که باید مورد توجه سیستم حکمرانی 

در کشور قرار نگرفته است. ظرفیت بزرگ دریا که بسیاری از کشورها 
از داشتن  آن محروم هستند، برای کشور ما -آن هم در موقعیت 
شمال و جنوب کشور و با مرزهای طولانی دریایی و حتی اقیانوسی- 
این فرصت بزرگ را فراهم کرده تا با تغییر نگاه دولتمردان گام های 

بزرگی برای ایجاد تمدن نوین دریایی برداشته شود.
برای تحق��ق این امر، علاوه بر ل��زوم تغییر نگرش در میان 
سیاسیون، نیازمند توجه بیشتر در به روزرسانی تجهیزات دریایی 

بویژه شناورهای بزرگ هستیم.
یادمان باشد نیروی دریایی راهبردی ارتش جمهوری اسلامی 
ایران همه این افتخارات را در کنار ش��ناورهای جدید س��اخت 
داخل، با به کارگیری ش��ناورهای با عمر زیاد به دس��ت آورده 
است. پس این نیرو لایق در اختیار داشتن تجهیزات، سامانه ها 
و شناورهای سطحی، زیرسطحی و هوایی به روز دنیاست و باید 

توجه بیشتری کرد.
* کارشناس ارشد نظامی -  امنیتی

واکنش جوکوویچ به عکس پدرش
با پرچم روسیه

ن��واک جوکوویچ درب��اره اقدام جنجال��ی پدرش در 
گرنداسلم استرالیا صحبت کرد. به گزارش تسنیم، سرجان 
جوکوویچ پدر نواک جوکوویچ پس از پیروزی پسرش در 
مرحله یک چهارم نهایی گرنداسلم استرالیا در کنار پرچم 
روس��یه با پرتره ولادیمیر پوتین )رئیس جمهور روسیه( 
با هواداران عکس گرفت. فدراس��یون تنیس استرالیا در 
پی انتشار این ویدئو به نواک جوکوویچ اخطار داد. سفیر 
اوکراین در اس��ترالیا خواستار ممنوعیت حضور سرجان 
جوکوویچ در فینال گرنداس��لم این کشور شد. استرالیا 
پیش از این اهتزاز پرچم روس��یه در مسابقات تنیس را 
ممنوع کرده بود. نواک جوکوویچ که امروز یکش��نبه در 
بازی فینال گرنداسلم استرالیا ۲0۲۳ به مصاف استفانوس 
تسیتسیپاس یونانی می رود، در واکنش به اقدام پدرش 
گفت: متأسفانه تفسیر نادرستی از آنچه دیروز اتفاق افتاد، 
به سرعت گسترش یافت، البته به درد من هم خورد. تا 
دیشب از آن خبر نداشتم و البته از دیدنش خوشحال هم 
نش��دم. من و تمام خانواده ام در دهه 90 چند جنگ را 
پشت سر گذاشتیم. همان طور که پدرم اعلام کرد ما هرگز 
از خشونت حمایت نخواهیم کرد. تنیسور صرب در ادامه 
اظهار داشت: پدرم بعد از هر مسابقه با هوادارانم در میدان 
اصلی محل برگزاری گرنداسلم استرالیا دیدار می کرد تا از 
حمایت آنها تشکر کند، ادای احترام کند و عکس بگیرد. 
در ای��ن عکس او در حال عبور بود. در اطراف پرچم های 
صربستان زیاد بود. او فکر می کرد که دارد با شخصی از 
صربستان عکس می گیرد! این گروه از افراد در این شرایط 
از او سوء اس��تفاده کردند. این صحبت های جوکوویچ در 
حالی است که پدرش در ویدئوی منتشر شده می گوید 

»زنده باد روس ها«. 

رئیس پیشین فدراسیون فوتبال 
ایتالیا درگذشت

رئیس پیشین فدراسیون فوتبال ایتالیا که ناکامی قبلی 
آتزوری برای صعود به جام جهانی در دوران ریاس��ت او 
رقم خورد، جان سپرد. به گزارش سایت کالچو مرکاتو، 
کارلو تاوکیو رئیس پیشین فدراسیون فوتبال ایتالیا دیروز 
در 79 س��الگی درگذشت. تاکیو که در فاصله سال های 
1999 تا ۲014 رئیس لیگ ملی آماتورهای ایتالیا بود، 
س��ال ۲014 با کس��ب 6۳. 6۳ درصد آرا در انتخابات 
ریاس��ت فدراس��یون فوتبال ایتالیا بر رقیب اصلی اش 
دیمیتریو آلبرتینی غلبه کرد و بر مسند ریاست نشست، 
هرچند تصمیمات او برای انتخ��اب جامپیرو ونتورا به 
عنوان سرمربی تیم ملی ایتالیا، بعد از 60 سال ناکامی 
آتزوری برای صعود به جام جهانی )۲018( را به همراه 
داشت و همین موضوع آنقدر رئیس فدراسیون را تحت 
فش��ار گذاشت که او را مجبور به استعفا از سمت خود 
کرد. تاوکیو سال ۲0۲1 در 77 سالگی به پست قبلی اش 
به عنوان رئیس لیگ فوتبال آماتورهای ایالت لمباردی 
برگش��ت، پستی که تا سال 1999 نیز تصدی آن را بر 
عهده داش��ت. او یکی از پرحاش��یه ترین رؤسای تاریخ 
فدراسیون فوتبال ایتالیا بود. تاوکیو که در پایان دوره اول 
ریاستش برای حفظ این پست باز هم رأی آورد، ماه اکتبر 
سال ۲014 به خاطر یکسری اظهاراتش که نژادپرستانه 
بود، 6 ماه از هرگونه فعالیت مرتبط با فوتبال محروم شد. 

کسی فدراسیون بوکس را گردن 
نمی گیرد!

ثبت نام از کاندیداهای انتخابات فدراسیون بوکس در 
حالی به روز هشتم رسید که هیچ کس حاضر به ثبت نام 
در این مجمع نش��ده اس��ت. روند ثبت نام از نامزدهای 
تصدی پست ریاست فدراسیون بوکس، در حالی به روز 
هشتم خود رسید که تاکنون هیچ کس برای حضور در 
انتخابات نام نویسی نکرده است. ثبت نام نامزدهای مجمع 
فدراس��یون بوکس از یکم بهمن 1401 آغاز شده و به 
مدت 10 روز کاری یعنی تا 1۲ بهمن ادامه خواهد داشت. 
به این ترتیب تنها ۳ روز مانده تا پایان فرصت اعلام شده، 
هیچ کس حاضر به ثبت نام در این انتخابات نشده است. 
علی دانشمند، دبیر مجمع فدراسیون بوکس ایران این 
اخبار را در گفت وگو با ایسنا تایید کرد. از روح الله حسینی، 
سرپرست فعلی فدراسیون و سیامک صالحی، نایب رئیس 
فدراسیون، به عنوان جدی ترین کاندیداها برای حضور در 

این انتخابات نام برده می شود. 

آمریکا میزبان کوپا آمه ریکا ۲۰۲۴ 
شد

رقابت ه��ای کوپا آمه ریکا س��ال آینده در کش��ور 
آمریکا برگزار می ش��ود. به گزارش استاندارد، با تایید 
اتحادیه فوتبال آمریکای جنوبی، کوپا آمه ریکای سال 
آینده در ایالات متحده برگزار خواهد ش��د و 6 تیم از 
کون��کاکاف نی��ز در این رقابت ها حاض��ر خواهند بود. 
کنمبول )اتحادیه فوتبال آمریکای جنوبی( اعلام کرد 
پس از توافق با کنفدراسیون فوتبال آمریکای شمالی، 
مرکزی و حوزه دریای کارائیب، این مسابقات را خارج 
از مح��دوده جغرافیایی خود برگ��زار خواهد کرد و بر 
این اساس رقابت ها سال آینده در کشور آمریکا برگزار 
می شود. 6 تیم حاضر در کوپا آمه ریکا ۲0۲4 با توجه به 
عملکردشان در لیگ ملت های پیش رو جایگاه خود را 
در این دوره از رقابت ها تضمین خواهند کرد به طوری 
که 6 تیم اول رقابت ها جواز حضور در رقابت های کوپا 
آمه ریکا ۲0۲4 را به دس��ت خواهند آورد. پیش از این 
ق��رار بود اک��وادور میزبان این دوره از رقابت ها باش��د 
ولی این کش��ور تصمیم گرف��ت طبق پیش بینی ها به 
دلیل مس��ائل امنیتی کوپا آمه ریکا ۲0۲4 را میزبانی 
نکند. ایالات متحده، مکزیک و کانادا به طور مش��ترک 
میزبان جام جهانی ۲0۲6 خواهند بود و هر ۳ کشور به 
احتمال زیاد در کوپا آمه ریکا ۲0۲4 نیز حضور خواهند 
داشت. آرژانتین مدافع عنوان قهرمانی کوپا آمه ریکا و 
جام جهانی است. آرژانتین دوره قبل توانست برزیل را 
در دیدار نهایی شکس��ت دهد و عنوان قهرمانی را به 

دست بیاورد. 

اخبار

ورزشی
پیروزی تیم ملی فوتسال زنان ایران با ۱۶ گل

تیم ملی فوتسال زنان ایران در ادامه مسابقاتش در تورنمنت کافا تیم تاجیکستان را شکست داد. تیم ملی فوتسال زنان ایران روز شنبه در دومین دیدار خود در تورنمنت آسیای 
مرکزی )کافا( به مصاف تاجیکستان رفت و با نتیجه پرگل 16 بر صفر حریف خود را در هم کوبید. در این بازی سارا شیربیگی برای ایران به تنهایی 6 گل به ثمر رساند. فرشته 
کریمی )۳ گل(، نسترن مقیمی، مهسا کمالی، الهام عناف چه، نازنین استکی فر، زیبا افرغ و مارال ترکمان)۲ گل( گل های ایران را وارد دروازه حریف کردند. 

دیروز ش��نبه هیأت دوومیدانی اس��تان 
تهران به دلیل ایمن نبودن پلمب ش��د. 
هیأت دوومیدانی استان تهران شامل دفتر و سالن بدنسازی 
به دلیل نیاز به مقاوم سازی پلمب شد. این هیأت طی چند ماه 
گذشته یک بار دیگر نیز پلمب شد و شرکت توسعه و تجهیز به 
عنوان متولی این مجموعه دستور پلمب را داده است. کرمعلی 
ایرجی، رئیس هیأت دوومیدانی اس��تان تهران درباره پلمب 
این مجموعه گفت: آبان م��اه از دفتر وزیر ورزش و جوانان و 
مدیر وقت شرکت توسعه و تجهیز پیگیری کردیم. با توجه به 
اینکه مهندسان مشاور ایمنی آنجا را تایید نکردند، مجوز ۲ ماه 
فعالیت را گرفتیم تا ایمن سازی انجام شود. چند روز قبل با مدیر 
مجموعه و رئیس فدراسیون صحبت کردم اما دوستان نظر 
مهندسان مشاور مبنی بر غیر ایمن بودن را مطرح می کنند. او 
در ادامه بیان کرد: در حال پیگیری هستیم تا ظرف چند روز 
آینده این مشکل را حل کنیم. اگر مهندسان مشاور غیر ایمن 
بودن اینجا را تایید کنند، نمی توانیم کار زیادی انجام بدهیم 
اما امیدوارم با تعهدی که به شرکت توسعه تجهیز می دهیم، 
مجوز فعالیت سالن بدنسازی را به ما بدهند. می توانیم در دفتر 

فعالیت نداشته باشیم تا مقام سازی انجام شود. 
گفتند مسؤولیت جان آدم ها را می پذیریم! ■

از س��وی دیگر مدیر مجموعه ورزشی شهید شیرودی 

دلیل پلمب هیأت دوومیدانی 
اس��تان تهران را ایمن نبودن 
این مجموعه دانست و گفت: 
هیأت ۲ ماه فرصت خواست 
تا محل جدیدی را پیدا کند 
اما متاس��فانه هی��چ اقدامی 
درباره جابه جایی نکرد و فقط 
می گفتن��د مس��ؤولیت جان 
آدم ه��ا را می پذیریم. مهدی 

همتی، مدیر مجموعه ورزشی شهید شیرودی درباره پلمب 
این هیأت بیان کرد: هیأت دوومیدانی استان تهران با توجه 
به فرس��ودگی سکوهای مجموعه شیرودی که دقیقا بالای 
سر دفتر و سالن بدنسازی این هیأت قرار دارد، اخطارهایی 
از دولت قبل گرفته است. در زمان تصدی من در مجموعه 
ش��هید شیرودی دوباره پرونده این موضوع مطرح شد و از 
ش��رکت مشاور مورد تایید دس��تگاه های نظارتی و وزارت 
ورزش دع��وت ب��ه عمل آوردیم که به هی��أت مراجعه و از 
سالن ها و سکوها بازدید کردند. راهکاری خواستیم تا اینجا 
را مقاوم سازی و از حادثه جلوگیری کنیم اما بعد از یک ماه 
جلسه پیاپی در نهایت کتبا اعلام کردند حادثه ساز است و 
باید مقاوم سازی شود. وی در ادامه بیان کرد: این هیأت قبلا 

هم پلمب شد و ۲ ماه فرصت 
خواس��ت تا محل جدیدی را 
پیدا کند اما متاس��فانه هیچ 
اقدامی درباره جابه جایی نکرد 
و فقط می گفتند مس��ؤولیت 
جان آدم ها را می پذیریم! این 
حرف بی منطقی است. وقتی 
می توانیم از حادثه پیشگیری 
کنیم که حوادثی مثل متروپل 
و پلاس��کو پیش نیاید، چرا مسؤولیت جان آدم ها را قبول 
کنیم. همتی با بیان اینکه دستگاه های نظارتی هم پیگیر این 
موضوع بودند تا از حادثه جلوگیری شود، تاکید کرد: مجموعه 
شیرودی قدیمی است و بافت فرسوده ای دارد. قسمت هایی 
را بازس��ازی و مقاوم سازی کرده ایم اما هنوز به این قسمت 
نرس��یده و منوط به تخلیه اس��ت. هیأت هندبال و هیأت 
دوومیدانی هستند که هیأت هندبال از روز اول همکاری کرد 
اما هیأت دوومیدانی تا امروز حرفش این بوده که مسؤولیت 
می پذیرم. وی به بازدید مدیرعامل ش��رکت توسعه اماکن 
ورزشی از مجموعه شیرودی اشاره کرد و گفت: پنجشنبه 
هفته گذشته بازدید کردند و در نهایت به این نتیجه رسیدند 
که تمام موارد اعلام شده توسط شرکت مشاور درست است 

و باید اجرا شود. چهارشنبه هم به دوستان اعلام کردیم باید 
تخلیه کنید اما دوستان هیأت نظر شخصی می دهند که اینجا 
مقاوم است. متاسفانه هیأت دوومیدانی همکاری نمی کند 
و 6 ماه است کار مقاوم سازی ما را به تعویق انداخته است. 
مدیر مجموعه ورزشی شیرودی در پاسخ به این سوال که 
با توجه به اینکه یک بار برای جابه جایی به آنها مهلت داده 
شده آیا دوباره به آنها مجوز فعالیت می دهید، گفت: دیگر 
مهلتی داده نمی شود. ما در چارچوب قانون عمل می کنیم. 
چند ماه پیش هم آقای س��جادی از ما گزارش خواس��تند 
و در نهایت گفتند اگر ش��رکت مش��اور اینجا را حادثه خیز 
دانس��ته، باید تخلیه شود. مشکل ما با هیأت این است که 
همکاری نمی کند. اگر مشکلی پیش بیاید همان فردی که 
می گوید مسؤولیت می پذیرم، باید جوابگو باشد. وی درباره 
زمان تقریبی مقاوم س��ازی این بخش از مجموعه شیرودی 
گفت: مقاوم سازی مجموعه طولانی است. مجموعه شیرودی 
از مجموعه آزادی هم قدیمی تر است و با یک یا ۲ ماه تمام 
نمی شود. باید اصولی پیش برویم. فقط هم دفتر هیأت و سالن 
بدنسازی هیأت بسته است اما اماکن دیگر ما در مجموعه 
باز اس��ت و مشکلی ندارد. در شیرودی سالن بدنسازی هم 
داریم و ورزشکاران می توانند از پیست و سالن بدنسازی خود 

مجموعه شیرودی استفاده کنند.

هیأت دوومیدانی تهران به علت نداشتن امنیت پلمب شد

وپلی دیگر جلوگیری از متر

ناوگروه 8۶ و امنیت 3۶۰ درجه

گزارش

یادداشت

دومین شکس��ت پرسپولیس در لیگ جاری، زنگ خطر 
ج��دی ای برای این تی��م و هوادارانش بود که پیش تر تصور 
می کردند برای قهرمانی در لیگ بیس��ت و دوم کار چندان 
س��ختی را پی��ش رو ندارند. بله! آنها اش��تباه کردند و حالا 
گرمای نفس سپاهان را پشت گوش شان احساس می کنند. 
اینک پرسش این است: چه شد قرمزهای پایتخت در فولاد 

آره نا باختند؟
در ابتدا باید تکلیف مان را مش��خص کنیم که نقد ما بر 
پایه نتیجه پایانی حک ش��ده روی اسکوربورد است یا آنچه 
در طول 100 دقیقه زمان بازی رخ داد؟ اگر اولی باش��د که 
باید حقیقتا از واژه »کم ش��انس« برای پرسپولیس استفاده 
کرد. این بازی یک صحنه مشکوک به خطای پنالتی داشت 
که اکثر کارشناسان داوری در ورزش  سه، اعتقاد به برخورد 
پای بازیکن فولاد به مهاجم پرسپولیس داشتند و اگر موعود 
بنیادی فر هم چنین عقیده ای داشت، شاید با گل شدن آن 
پنالتی، اینک درباره چرایی تس��اوی باید می نوشتیم. البته 
شاید هم توپ گل نمی شد. همین جزئیات است که فوتبال 
را اینچنین دیوانه وار غیرقابل پیش بینی می کند، حتی بعد 

از پایانش! 
منهای آن صحنه ویژه، پرسپولیس در دقایق پایانی چند 
موقعیت بسیار خوب داشت که دیاباته و پورعلی گنجی موفق 
به گش��ودن دروازه فولاد نشدند. این موقعیت ها مقابل تنها 
یک موقعیت جدی فولاد بود که روی اشتباه عجیب بیرانوند 
در خروج حاصل ش��د و گولسیانی روی خط دروازه توپ را 
بازگرداند. پس اگر تنها ملاک مان نتیجه باشد، حقیقتا باید 

از صفت بدش��انس و کم اقبال از هر حیث، برای پرسپولیس 
استفاده کنیم. 

ام��ا درباره عملکرد 100 دقیقه ای در طول بازی چطور؟ 
فولاد در قالب تیمی که )دست کم تا این هفته( در کورس 
مدعیان درجه یک جام نیست و احتمالا ادعایی هم در این 
باره نخواهد داش��ت، می دانست چه می خواهد. آنها حتی به 
تساوی بدون گل هم راضی بودند. مهم ترین نقشه شان خراب 
کردن بازی و زوج سازی قرمزهای تهران روی زمین بود و به 
هر نحو و شکلی در این کار کاملا موفق بودند. این برد و این 
س��بک و شکل بازی به هیچ عنوان اتفاقی و غافلگیر کننده 
برای پرس��پولیس نبود. آنها فصل گذشته در سوپرجام هم 
تقریب��ا به همین منوال بازی را به تیم نکونام واگذار کردند. 
فولاد می دانست چه می خواهد. برایش همان یک موقعیت 
کافی بود تا روی آس��ان گیری مهدی ترابی و پوشش ندادن 
تورس، به گل برسد. شاید خیلی از هواداران پرسپولیس از 
بازی علی نعمتی به عنوان یک دفاع چپ رونده و موقعیت ساز 
راضی نباشند اما در صحنه دریافت گل، علی نعمتی با یک 
یار مس��تقیم حریف، من تو من کرد و این مهدی ترابی بود 
که خیلی راحت، تورس را تنها گذاش��ت تا این اس��پانیایی 

نشان دهد چه ضربه زن قهاری است. 
پرسش اصلی ای که باید گل محمدی به آن پاسخ شفاف 
و روش��ن بدهد این است: چرا پرسپولیس دقیقا همان گونه 
بازی کرد که فولاد انتظارش را داشت؟ اینکه صراحتا می گوید 
ه��ر ۲ تیم فوتبال بازی نکردند، خودش اعتراف به بد بودن 
اس��ت. فولاد سبکش همین است اما چرا پرسپولیس موفق 
نشد خودش باشد؟ اگر هر حریفی بخواهد این فوتبال را ولو 
با س��ر و صدا و اعتراض کنار زمین تکرار کند، پرس��پولیس 
باید تسلیم شود؟ در اینکه فولاد در نیمه دوم، بالاتر از حد 

استاندارد فوتبال ما، به هر نحوی وقت کشی کرد، بحثی نیست 
و همی��ن اتلاف های پر تع��داد هرگز اجازه فرم دهی بازی را 
 به قرمزها نداد که این یعنی ضعف پرس��پولیس در اجرای

پلن بی. 
قرمزه��ا تا قبل از دقیقه 90 روی کارهای ترکیبی، چند 
موقعیت خوب ایجاد کردند؟ منهای نفوذ عالی و کار ش��ده 
ترابی در دقیقه 96 و ضربه سر خطرناک پورعلی گنجی روی 
ارسال عالی این بازیکن، پرسپولیس 100 دقیقه بی شباهت 
به خودش در موقعیت س��ازی ب��ود. آنها مالک توپ و زمین 
بودند. پاس های ۳ برابری بیشتری نسبت به فولاد دادند اما 
چه شباهتی به نیمه دوم بازی با ذوب آهن داشتند؟ در آن 
بازی هم ذوب همه راه های نفوذ را بسته بود اما پرسپولیس 
چه روی زمین، چه از راه سانتر و ایستگاهی آنقدر موقعیت 
س��اخت که یکی از آنها گل شد. در ادامه حتی داور پنالتی 
قرمزها را هم نگرفت و چند موقعیت عالی را هم از دس��ت 
دادند، با این وجود آنقدر خوب بودند که زورشان توأمان به 

حریف، شانس و اشتباه داوری رسید. 
شاید توقع زیادی باشد و شاید هم نگاه کمال گرایانه اما با 
توجه به نبود کمک داور ویدئویی و اعتراضات مدام به داوری، 
پرسپولیس مجبور است همانند دیدار با ذوب آهن، زورش به 
همه برسد. این واقعیتی است که در شب بازی با فولاد آنها با 
پوست و گوشت خود احساس کردند. فارغ از اینکه حقیقتا 
پای مدافع فولاد به زانوی مهاجم قرمزها خورد یا نه، آنها باید 
بپذیرند قرار نیست همیشه همه چیز بر وفق مرادشان باشد. 
پرسپولیس اگرچه کماکان صدرنشین لیگ برتر است اما 
اگر قرار باش��د با همین کم و کاستی ها به مسیر خود ادامه 
دهد، آن وقت هواداران باید جدا نگران از دس��ت رفتن جام 
باش��ند. رقیبی به نام س��پاهان با مربی ای توانا و بازیکنانی 

بزرگ پشت سر پرسپولیس حرکت می کند و قطعا با توجه 
به فاصله کم رقبا، شاید در نهایت یک امتیاز در پایان لیگ، 
قهرمان را مش��خص کند. یعنی یک باخت یا یک تس��اوی 
بی موقع، ممکن است تاوانش از دست دادن یک جام باشد؛ 
مش��ابه اتفاقی که س��ال اول حضور برانکو رخ داد و آنها به 

خاطر تفاضل گل به جام نرسیدند. 
پرسپولیس در زمین سخت فولاد که حریف از همه ابزار 
موج��ودش برای خراب کردن بازی اش مدد جس��ت، خوب 
فهمید که از دست دادن شاه مهره ای مثل لوکادیا چه تاوان 
سختی دارد. این کمبود دیده می شود چون: شیخ با اوجش 
فاصله بس��یاری دارد، مهدی عبدی قصد بازگش��ت ندارد و 
عیس��ی حتی در تمرینات هم نتوانسته به مرز آمادگی 50 
درصدی خود برس��د. پس طبیعتا وقت��ی در زمین فولاد و 
حریفانی از جنس فولاد، بدون مهاجم تخصصی وارد زمین 

می شوی، تاوان سختی را پس خواهی داد. 
 ش��اید پریرای برزیلی، مهاجم جدید سرخ ها بتواند برگ 
برنده این مس��یر دش��وار باشد. اگر این بازیکن از همان روز 
نخستی که در ترکیب قرار گرفت، شبیه لوکادیا عمل کند، آن 
وقت پرسپولیس نفس راحتی خواهد کشید اما اگر بنا به هر 
دلیلی، هماهنگ شدنش با لیگ ایران و سایر بازیکنان زمانبر 
شود، آنگاه شاید در پایان فصل، قرمزها حسرت روزهایی را 
بخورند که به اندازه کافی زمان برای آوردن جانشین لوکادیا 
داشتند اما دست کم تا هفته هجدهم لیگ، وقت هدر دادند. 
سرنوشت قهرمان این لیگ در گرو کمترین امتیازهاست 
و حتی شاید تفاضل گل، پس اینجا هر اشتباهی همسنگ 
یک حسرت ابدی می ش��ود؛ چه برای قرمزها، چه سپاهان 
و چه سایر مدعیان. این حرف یادتان باشد تا آخرین سوت 

هفته سی ام لیگ بیست و دوم. 

گزارش »وطن امروز«  از شبی که پرسپولیس در اهواز زمینگیر شد

جام را به بهانه نمی دهند

یکشنبه 9 بهمن ۱۴۰۱
وطن امروز     شماره 3۶9۱
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